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Zbudowany około 1480 roku zamek Kittlitz może poszczycić się bogatą historią. Począt-
kowo wykorzystywany jako rezydencja rycerska i arystokratyczna, po II wojnie światowej słu-
żył jako szpital wojskowy i zakwaterowanie dla przesiedleńców. Po przeprowadzce urzędu 
miejskiego w 1949 r. kompleks zamkowy stał się wszechstronną przestrzenią kulturalną dla 
publiczności, a dziś stanowi tętniące życiem centrum życia klubowego i społecznego Kittlitz.

Od ponad 20 lat stowarzyszenie pracuje nad zachowaniem zamku Hainewalde, który 
został zbudowany w połowie XVI wieku jako czteroboczny kompleks wokół renesansowego 
dziedzińca. Kilka budynków oranżerii i nowy zamek poza terenem zostały dodane później. 
Wycieczki z przewodnikiem po zamku są oferowane regularnie, a ich kulminacją jest duży 
festiwal zamkowy każdego lata.

Zamek Hoyerswerda powstał w 1272 roku jako warownia z fosą na pograniczu Czech 
i Brandenburgii. W 1592 r. Seyfried von Promitz zbudował renesansowy zamek w kształcie 
podkowy, później rozbudowany o część barokową. Od lat 50. XX w. mieści się tu muzeum, 
a dawny park zamkowy przekształcono w zoo.

Najlepszy widok na wpisany na listę UNESCO Park Zamkowy Muskau roztacza się z po-
łudniowo-zachodniej wieży pałacu. Park zaprojektował książę Hermann von Pückler-Muskau, 
którego upamiętnia wystawa w odrestaurowanym Nowym Pałacu.

Das um 1480 erbaute Schloss Kittlitz blickt auf eine wechselvolle Geschichte zurück. Zu-
nächst als Ritter- und Adelssitz genutzt, diente es nach dem 2. Weltkrieg als Lazarett und 
Unterkunft für Heimatvertriebene. Nach dem Einzug des Gemeindeamtes im Jahr 1949 entwi-
ckelte sich die Schlossanlage zu einem vielseitigen Kulturraum für die Öffentlichkeit und bildet 
heute das lebendige Zentrum des Kittlitzer Vereins- und Gemeindelebens.

Ein Förderverein kümmert sich seit mehr als 20 Jahren um den Erhalt des Schlosses Hai-
newalde, das Mitte des 16. Jahrhunderts als Vierseit-Anlage um einen Hof im Stil der Renais-
sance errichtet wurde. Später kamen mehrere Orangerie-Gebäude sowie ein neues Schloss 
außerhalb der Anlage hinzu. Es werden regelmäßig Schlossführungen angeboten, den Höhe-
punkt bildet im Sommer jedes Jahr ein großes Schlossfest.

Schloss Hoyerswerda wurde 1272 als Wasserburg an der Grenze zwischen Böhmen und 
Brandenburg erbaut. 1592 ließ Seyfried von Promitz ein Renaissanceschloss in Hufeisenform 
errichten, später barock erweitert. Seit den 1950er Jahren befindet sich dort das Stadtmuse-
um, im ehemaligen Schlosspark ein Zoo.

Vom Südwestturm des Schlosses bietet sich der schönste Blick auf den UNESCO-Park 
Muskau. Gestaltet wurde er von Hermann Fürst von Pückler-Muskau, dem eine Ausstellung im 
restaurierten Neuen Schloss gewidmet ist.

Built around 1480, Kittlitz Castle looks back on an eventful history. Initially used as a 
knight’s and aristocratic residence, it served as a military hospital and accommodation for 
displaced persons after the Second World War. After the municipal office moved in in 1949, 
the castle complex developed into a versatile cultural space for the public and today forms the 
lively centre of Kittlitz club and community life.

For more than 20 years, an association has been working to preserve Hainewalde Castle, 
which was built in the mid-16th century as a four-sided complex around a Renaissance-style 
courtyard. Several orangery buildings and a new castle outside the grounds were added later. 
Guided tours of the castle are offered regularly, culminating in a large castle festival every 
summer.

Hoyerswerda Castle, built in 1272 as a moated fortress on the Bohemia-Brandenburg bor-
der, was rebuilt in 1592 by Seyfried von Promitz as a Renaissance horseshoe-shaped resi-
dence, later expanded with a baroque wing. Since the 1950s, it has housed the town museum, 
with a zoo in the former castle park.

The best view of the UNESCO-listed Muskau Park is from the castle’s southwest tower. De-
signed by Prince Hermann von Pückler-Muskau, the park is celebrated in an exhibition inside 
the restored New Palace.
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Ikona Doliny Pałaców i Ogrodów w Kotlinie Jeleniogórskiej. Barokowa budowla z otacza-
jącymi ją oficynami i dawnymi zabudowaniami folwarcznymi tworzą spójną całość. Odrestau-
rowane budynki, ogród i park pozwalają odbyć podróż do przeszłości. W pałacowych murach 
działa obecnie hotel i restauracja.

Budowla jest żywym świadkiem dziejów regionu. Jej historia sięga czasów prężnego 
rozwoju przemysłu lniarskiego. Pałac służył bogatym kupcom jako rezydencja, ale wykorzy-
stywano go również jako bielarnię lnu. Obecnie mieści się w nim stylowo urządzony hotel 
i restauracja.

Eklektyczna budowla, w której murach można czytać kolejne etapy jej rozbudowy. Zamek 
pełnił funkcje obronne i rezydencjonalne, a następnie przez wiele lat funkcjonowało w nim 
więzienie. Turyści mogą zobaczyć niewielką część południowo-zachodniego skrzydła oraz 
spojrzeć na miasto i okolicę z wieży górującej nad zamkiem.

Ruiny dawnej siedziby rodu Schaffgotschów na górze Chojnik malowniczo wpisują się 
w krajobraz Karkonoskiego Parku Narodowego. Pożar wywołany piorunem w 1675 roku prze-
sądził o losie zamku. Arystokraci opuścili go, a ruiny stały się atrakcją turystyczną.

Pałac wybudowany przez ród Schaffgotschów po pożarze zamku Chojnik. Początkowo 
budowla była ich główną siedzibą, a z czasem stała się letnią rezydencją. Obecnie pałac służy 
dyrekcji Karkonoskiego Parku Narodowego. Na jego terenie można obejrzeć multimedialną 
wystawę o historii pałacu oraz interaktywną o przyrodzie Sudetów.

Pozostający w stanie trwałej ruiny zamek wznosi się wysoko nad doliną Bobru i niewielkim 
miastem Wleń. Wśród starych murów można zobaczyć m.in. pozostałości tzw. domu romań-
skiego z XII wieku, uznawanego za jedną z pierwszych murowanych świeckich budowli na 
Śląsku. Z wieży zamkowej roztacza się panorama okolicy z Karkonoszami na czele.

Zamek malowniczo położony na szczycie wygasłego wulkanu skrywa dziewięć wieków hi-
storii – od Piastów śląskich po ród von Hochbergów. Obecny kształt zawdzięcza rekonstrukcji 
z XX wieku. Z wieży roztacza się widok na Geopark UNESCO – Krainę Wygasłych Wulkanów.

W pobliżu miasta Reichenbach rodzina von Üchtritz zleciła budowę imponującego dworu 
zamkowego Krobnitz w połowie XVIII wieku, który od 2002 roku jest poddawany gruntownej 
renowacji. Jedną ze szczególnych cech kompleksu, który latem stanowi wspaniałe tło dla licz-
nych wydarzeń, jest mansardowe piętro. Późniejszy właściciel, pruski feldmarszałek generał 
Roon, zlecił jego rozbudowę jako kopię berlińskiego Ministerstwa Wojny.

Ruiny zamku Świny, położone na skraju Geoparku UNESCO Kraina Wygasłych Wulkanów, 
związane są z księstwem jaworsko-świdnickim i rodem Świnków. Głównym elementem za-
łożenia jest wysoka wieża mieszkalno-obronna. Trwające prace konserwatorskie umożliwią 
bezpieczne zwiedzanie kolejnych części zamku.

Barokowy pałac, w którego wnętrzach prezentowana jest wystawa ukazująca jego historię 
na przestrzeni trzech minionych wieków. To jeden z niewielu obiektów w regionie, w którym 
można zobaczyć zabytkowe wnętrza oraz zrekonstruowany wystrój z dawnych epok. W kom-
pleksie poza muzeum działa również hotel i restauracja. 

Niewielki zamek z wieżą, stylizowany na starszy, niż jest w rzeczywistości. Wzniesiono  
go z polecenia Henryka von Reussa. Pełnił rolę schronienia w czasie polowań, a następnie 
stał się licznie odwiedzaną atrakcją turystyczną. Jest doskonałym punktem widokowym na 
Karkonosze. 

Górujący nad miastem zamek odgrywał kluczową rolę na historycznej mapie Dolnego 
Śląska. Zamek posiada rzadkie rozwiązanie obronne, którym jest XIV-wieczna wieża z tzw. 
dziobem. W jego architekturze widać także rozwiązania z czasów XVI-wiecznej rozbudowy. 
Pełnił rolę obronną na szlaku z Czech. Obecnie działa w nim muzeum.

Unikatowa gotycka budowla z XIV wieku. Jest to jedna z najlepiej zachowanych w Europie 
Środkowej wież mieszkalnych, w której można podziwiać oryginalne rozwiązania architekto-
niczne. W jej wnętrzach znajdują się jedyne na świecie zachowane średniowieczne malowidła 
przedstawiające legendę rycerza Okrągłego Stołu – Lancelota z Jeziora.

Rozległa bryła zamku łączy różne style architektoniczne. Ewoluowała od niewielkiej straż-
nicy nad Kwisą do dostojnej arystokratycznej rezydencji. Otacza ją rozległy park, w którym 
warto zobaczyć zabytkowy cmentarz dla koni. W zamku działa hotel ze strefą SPA oraz re-
stauracja.

Wybudowany na skalnym cyplu zamek otoczony jest wodami Jeziora Leśniańskiego. Jego 
bryła, rodem z baśni, zachwyca niecodzienną architekturą. Ta niegdyś twierdza, rezydencja 
królewska, a nawet miejsce tajnych spotkań podczas II wojny światowej, dziś stanowi nie lada 
gratkę dla turystów. W zamku działa hotel i restauracja. 

Architektura i sztuka tworzą wyjątkowe połączenie na terenie zamku Königshain. W peł-
ni odrestaurowany zamek łączy w sobie architekturę z różnych epok, a jednocześnie oferuje 
młodym artystom możliwość pracy przez cztery tygodnie w tym wspaniałym historycznym oto-
czeniu. Tak zwany „Steinstock” w starszym kompleksie zamkowym jest jednym z najstarszych 
świeckich budynków na Górnych Łużycach.

Eine Ikone des Tals der Schlösser und Gärten im Hirschberger Tal. Das barocke Gebäude 
und die umliegenden Nebengebäude sowie die ehemaligen Gutshofbauten bilden ein harmoni-
sches Ensemble. Die restaurierten Gebäude, der Garten und der Park ermöglichen eine Reise 
in die Vergangenheit. Heute gibt es dort ein Hotel und ein Restaurant. 

Ein lebendiges Zeugnis der Geschichte der Region. Seine Geschichte reicht in die Zeiten 
des florierenden Leinengewerbes zurück. Der Palast diente wohlhabenden Kaufleuten als Re-
sidenz, wurde aber auch als Leinenbleicherei genutzt. Heute befindet sich darin ein stilvoll 
eingerichtetes Hotel und Restaurant.

Ein eklektisches Gebäude, an dessen Wänden man die verschiedenen Phasen seiner Ent-
wicklung identifizieren kann. Heutzutage ist die Piastenburg ein integraler Stadtteil von Jawor. 
Die Burg hatte eine Verteidigungsfunktion und diente dann viele Jahre lang als Gefängnis. Für 
die Besucher ist ein kleiner Teil des Südwestflügels und des Turms zugänglich. Von dort aus 
hat man einen guten Ausblick auf die Stadt und die Umgebung.

Die Ruinen der Schaffgotsch-Residenz auf dem Chojnik fügen sich in die Wälder des Rie-
sengebirge-Nationalparks ein. Ein Blitzschlag verursachte 1675 einen Brand, der das Ende der 
Burg besiegelte. Die Adligen verließen sie – die Ruinen wurden zur Touristenattraktion.

Der Palast wurde von der Familie Schaffgotsch nach dem Brand des Schlosses Chojnik 
[Kynastburg] errichtet. Ursprünglich war das Gebäude ihr Hauptwohnsitz und wurde im Laufe 
der Zeit zu einer Sommerresidenz. Gegenwärtig dient das Schloss der Verwaltung des Nati-
onalparks Riesengebirge (Karkonosze). Es beherbergt eine Multimedia-Ausstellung über die 
Geschichte des Schlosses und eine interaktive Ausstellung über die Natur des Sudetenlandes.

Die Burg, die sich in einem Zustand permanenter Ruine befindet, erhebt sich hoch über 
dem Bobertal und der kleinen Stadt Wleń. Zwischen den alten Mauern sind unter anderem die 
Überreste des so genannten romanischen Hauses aus dem 12. Jahrhundert zu sehen, das als 
einer der ersten gemauerten Profanbauten in Schlesien gilt. Der Burgturm bietet einen Panora-
mablick auf die Umgebung mit dem Riesengebirge an der Spitze.

Das malerisch auf einem erloschenen Vulkan gelegene Schloss birgt 900 Jahre Geschich-
te – von den schlesischen Piasten bis zu den Hochbergs. Sein heutiges Aussehen verdankt 
es einer Restaurierung im 20. Jahrhundert. Vom Turm bietet sich ein Panorama des UNES-
CO-Geoparks Land der erloschenen Vulkane.

Nahe der Stadt Reichenbach ließ die Familie von Üchtritz Mitte des 18. Jahrhunderts das 
imposante Herrenhaus Schloss Krobnitz errichten, das seit 2002 umfassend saniert wird. Zu 
den Besonderheiten der Anlage, die im Sommer die prächtige Kulisse für zahlreiche Veranstal-
tungen bildet, ist das Mansardgeschoss. Der spätere Besitzer, Preußens Generalfeldmarschall 
Roon, ließ es als Kopie des Berliner Kriegsministerium aufstocken.

Die Ruinen der Burg Świny, am Rand des UNESCO-Weltgeoparks Land der Erloschenen 
Vulkane gelegen, sind mit dem Herzogtum Jauer-Schweidnitz und dem Rittergeschlecht von 
Schweinichen verbunden. Ihr zentrales Element ist ein hoher Wehr- und Wohnturm. Aktuelle 
Konservierungsarbeiten sollen eine sichere Besichtigung weiterer Burgbereiche ermöglichen.

Ein barockes Schloss mit Ausstellungsräumen, in denen seine Geschichte über die letzten 
drei Jahrhunderte hinweg dokumentiert wurde. Es ist eines der wenigen Gebäude in der Regi-
on, in dem man historische Räume und rekonstruierte Dekorationen aus vergangenen Epochen 
bewundern kann. Der Schlosskomplex umfasst neben dem Museum auch ein Hotel und ein 
Restaurant. 

Neugotisches kleines Schloss mit einem Turm, der älter wirkt, als er tatsächlich ist. Es 
wurde auf Anweisung von Heinrich von Reuss errichtet. Es diente zunächst als Schutz wäh-
rend der Jagd und wurde später zu einer vielbesuchten Touristenattraktion. Es ist ein ausge-
zeichneter Aussichtspunkt auf das Riesengebirge. 

Die von der Stadt umgebenen Schlossmauern spielen eine Schlüsselrolle auf der histori-
schen Karte Niederschlesiens. Das Schloss verfügt über eine seltene Verteidigungslösung, 
den sogenannten Schnabelturm. In seiner Architektur sind italienische Einflüsse aus dem 16. 
Jahrhundert zu erkennen. Es diente als Verteidigungsanlage an der Grenze zwischen Böhmen 
und Schlesien. Heute beherbergt es ein Museum.

Ein einzigartiges gotisches Gebäude aus dem 14. Jahrhundert. Er ist einer der am besten 
erhaltenen Herzogsturme Europas und weist eine originelle Architektur auf. In seinem Inneren 
befinden sich die einzigen erhaltenen mittelalterlichen Gemälde, die den Ritter der Tafelrunde 
Lancelot vom See darstellen.

Das weitläufige Gebäude des Schlosses vereint verschiedene architektonische Stile. Es 
entwickelte sich von einem kleinen Wachposten an der Kwisa [Queis] zu einer prachtvollen 
aristokratischen Residenz. Umgeben ist es von einem weitläufigen Park, in dem der histori-
sche Pferdefriedhof besichtigt werden kann. Im Schloss befinden sich ein Hotel mit Spa-Be-
reich und ein Restaurant.

Das auf einem Felsvorsprung erbaute Schloss ist von den Wassern des Leśniańskie-Sees 
[Marklissa-Talsperre] umgeben. Dieses märchenhafte Gebäude beeindruckt durch seine un-
gewöhnliche Architektur. Einst eine Festung, eine königliche Residenz und sogar ein Ort für 
geheime Treffen während des Zweiten Weltkriegs, ist es heute ein wahres Vergnügen für Tou-
risten. In der Burg gibt es ein Hotel und ein Restaurant. 

Architektur und Kunst gehen auf der Anlage von Schloss Königshain eine einzigartige Ver-
bindung ein. Denn das vollständig restaurierte Schloss selbst vereint Architektur aus verschie-
denen Epochen und bietet gleichzeitig jungen Künstlerinnen und Künstler die Möglichkeit, vier 
Wochen in dieser prächtigen historischen Umgebung zu arbeiten. Der sogenannte „Steinstock“ 
der älteren Schlossanlage ist einer der ältesten Profanbauten der Oberlausitz.

The landmark of the Palaces and Gardens of the Jelenia Góra Basin. The baroque palace 
is surrounded by former manor buildings, forming a coherent complex. Renovated buildings, 
garden and park invite for a journey to the past. The palace houses a hotel and restaurant. 

The building which is a living witness of the history of the region. Its history dates back 
to the times of vivid development of the linen industry. The palace served the function of 
residence for rich merchants but it was also used as a linen bleaching plant. Currently, a styl-
ishly-decorated hotel and restaurant are located there.

Eclectic building with defensive walls filled with stories of subsequent stages of its con-
struction. The castle performed a protective function and later on, for many years, it was a 
prison. Tourists may visit a small part of the south-western wing and enjoy view the town and 
its vicinity from the high tower of the castle.

The ruins of the Schaffgotsch family seat crown Chojnik Mountain, nestled in Karkonosze 
National Park. A lightning strike in 1675 caused a fire that sealed the castle’s fate. Abandoned 
by the aristocrats, it later became a tourist attraction.

The palace was built by the family of  Schaffgotsch after the fire of the Chojnik castle. 
Initially the building was their main seat but in time it became the family summer residence. 
Currently the palace plays the role of headquarters of the Karkonosze National Park. Within 
its premises one may view a multimedia exhibition about the history of the palace and an 
interactive display of nature of the Sudety Mountains.

Remaining in the state of a maintained ruin the castle raises high above the valley of Bóbr 
river and the small town of Wleń. Among old walls one may encounter, among others, the 
remains of the so-called Romanesque House from the 12th century, considered as one of the 
first secular buildings in the Silesia. Panorama of vicinity with Karkonosze Mountains on the 
first plan may be admired from the tower.

This castle, perched atop a dormant volcano, holds 900 years of history – from the Silesian 
Piasts to the von Hochberg family. Its current form stems from early 20th-century reconstruc-
tion. The tower offers stunning views of the UNESCO Geopark: Land of Dormant Volcanoes.

Close to the town of Reichenbach, the von Üchtritz family had the imposing Krobnitz Castle 
manor house built in the mid-18th century, which has been undergoing extensive renovation 
since 2002. One of the special features of the complex, which provides a magnificent back-
drop for numerous events in summer, is the mansard floor. The later owner, Prussian Field 
Marshal General Roon, had it extended as a copy of the Berlin Ministry of War.

The ruins of Świny Castle, located on the edge of the UNESCO Geopark Land of Extinct 
Volcanoes, are linked to the Jawor-Świdnica Duchy and the noble Śwink family. The core of the 
site is a tall residential and defensive tower. Ongoing conservation works will soon allow safe 
access to more parts of the castle.

A baroque palace which houses an exhibition revealing its history over the last three cen-
turies. It is one of few objects in the region in which one may come across historical premises 
and reconstructed interiors from its past. Apart from the museum the complex is home to a 
hotel and restaurant. 

A small, neogothic castle with a tower styled to look older than it really is. It was construct-
ed by the order of Henry von Reuss. It served as a shelter during huntings and subsequently 
it became a popular tourist attraction. It is a perfect viewing point of Karkonosze Mountains. 

The castle overlooking the town played a key role on the historical map of Lower Silesia. 
The castle has a unique tear-shaped tower. Italian impacts from the 16th century reconstruc-
tion may still be visible in the castle architecture. It performed a protective function by the 
border between the Czech Republic and Silesia. Currently it houses a museum.

Unique Gothic keep from the 14th century. It is one of the best-preserved residential tow-
ers in Central Europe in which one may admire original architectural features. The world only 
preserved medieval paintings presenting the knight of the Round Table – Lancelot of the Lake 
may be found in its interiors.

An extensive building of the castle combines various architectural styles. It evolved from a 
minor guardhouse by the Kwisa river to the sophisticated aristocratic residence. It is surround-
ed by an extensive park in which the monumental horse cemetery may be admired. The castle 
houses a hotel with SPA and a restaurant.

Built on a rock headland castle is surrounded by the waters of the Leśniańskie Lake. Its 
body, as if taken straight from a fairytale, amazes with an uncommon architecture. The former 
stronghold, royal residence and even a place of secret meetings during World War II, is today 
a true soft spot for tourists. The castle houses a hotel and a restaurant.

Architecture and art form a unique combination in the grounds of Königshain Castle. The 
fully restored castle itself combines architecture from different eras and at the same time of-
fers young artists the opportunity to work for four weeks in this magnificent historical setting. 
The so-called ‘Steinstock’ of the older castle complex is one of the oldest secular buildings 
in Upper Lusatia.
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Średniowieczny zamek, okazały pałac myśliwski, sąd okręgowy i miejsce zakwaterowania 
uchodźców: zamek Klippenstein zmieniał się wielokrotnie na przestrzeni wieków. Do czasu, 
gdy kompleksowi na skalistym klifie nad rzeką Röder groził ostateczny upadek. Jednak dzięki 
zaangażowaniu obywatelskiemu i miastu Radeberg został zachowany i obecnie stanowi cen-
trum kulturalne miasta jako muzeum.

Ruiny średniowiecznego zamku i sąsiadującego z nim kompleksu klasztornego na naj-
słynniejszej górze Gór Żytawskich, Oybin, są dobrze widoczne z daleka. Dopóki cesarz Karol 
IV nie zbudował tu swojej rezydencji na potężnym tle masywu piaskowca, najważniejszym 
budynkiem była wieża mieszkalna. Obecnie mieści się w niej Muzeum Oybin. W miesiącach 
letnich regularnie odbywają się historyczne procesje mnichów.

Od XVIII wieku zamek Seifersdorf był kulturalnym centrum, goszcząc m.in. Goethego, Frie-
dricha i Schinkla. W rękach rodu Brühl pozostał do 1945 r. Dziś stowarzyszenie Förderverein 
dba o jego zachowanie i organizuje wydarzenia kulturalne dla publiczności.

Barokowy zamek Neschwitz, położony w jednym z najcenniejszych ogrodów Saksonii, 
znajduje się na skraju rezerwatu biosfery UNESCO „Oberlausitzer Heide- und Teichlandschaft” 
na północny zachód od Budziszyna. Zbudowany w 1723 roku na fundamentach starego zam-
ku, dziś pełni funkcję urzędu stanu cywilnego, sali koncertowej i przestrzeni wystawienniczej. 
Barokowy ogród w stylu francuskim i angielski ogród krajobrazowy tworzą harmonijną całość.

Otoczony parkiem zamek Spreewiese został zbudowany w połowie XVI wieku jako następ-
ca zamku z fosą w dawnej wiosce Leichnam (dziś Spreewiese). Jest własnością architekta 
Paula Wehrle-Nielsena, który odrestaurował budynki i używa ich jako rezydencji. Przeszklone 
atrium zamku, otoczone białymi arkadami, stanowi wspaniałe tło dla ceremonii ślubnych.

Hrabia Christian Gottlieb von Holtzendorff, po odziedziczeniu posiadłości Oberlichtenau 
około 1718 roku, zbudował barokowy zamek, który znajduje się w ogrodzie w stylu angielskim 
i francuskim. W parku można dziś zobaczyć repliki 40 rzeźb z piaskowca autorstwa Balthasa-
ra Permosera, jednego z najwybitniejszych rzeźbiarzy barokowych, umieszczone na „Ścieżce 
przyrodniczej ogrodu barokowego”.

Oprócz barokowego stylu architektonicznego, zwiedzanie historycznych pomieszczeń ba-
rokowego pałacu Rammenau ujawnia również liczne wpływy klasycyzmu. Pokój Diabła i Pokój 
Bułgarski na Beletage są świadectwem częściowej przebudowy pod koniec XVIII wieku. Stała 
wystawa dostarcza również informacji na temat 300-letniej historii zamku i jego właścicieli.

Jakubzburg Mortka zaprasza na ekscytującą podróż w czasie do średniowiecza. Chociaż 
budynki zostały wzniesione zaledwie kilka lat temu, w XXI wieku odwiedzający czują się, jakby 
cofnęli się w czasie do 700 lat temu. Mogą tu również spędzić noc i świętować w wielkim 
stylu. Nowoczesno-historyczne mury mienią się jasnymi kolorami podczas wydarzeń takich 
jak przedstawienia teatralne, koncerty i festiwale.

Mittelalterliche Burg, stattliches Jagdschloss, Amtsgericht und Flüchtlingsunterkunft: Im-
mer wieder hat sich Schloss Klippenstein im Laufe der Jahrhunderte verändert. Bis der Anlage 
auf einer Felsklippe über dem Fluss Röder der endgültige Verfall drohte. Dank bürgerschaft-
lichen Engagements und der Stadt Radeberg konnte es jedoch erhalten bleiben und ist als 
Museum heute kultureller Mittelpunkt der Stadt.

Schon aus der Ferne lassen sich die Ruinen der mittelalterlichen Burg und der benachbar-
ten Klosteranlage auf dem bekanntesten Berg des Zittauer Gebirges, dem Oybin, gut erkennen. 
Bis Kaiser Karl IV. hier vor der gewaltigen Kulisse des Sandsteinmassivs seine Residenz errich-
ten ließ, war der Wohnturm das wichtigste Gebäude. Dieser beheimatet heute das Oybin-Muse-
um. In den Sommermonaten finden regelmäßig historische Mönchszüge statt.

Seit dem 18. Jahrhundert war Schloss Seifersdorf ein Treffpunkt der Hochkultur – mit 
Gästen wie Goethe, Friedrich und Schinkel. Bis 1945 im Besitz der Grafen von Brühl, wird es 
seit 2005 vom Förderverein erhalten und kulturell belebt.

Das Barockschloss Neschwitz, eingebettet in eine der wertvollsten Gartenanlagen Sachsens, 
liegt am Rand des UNESCO-Biosphärenreservats „Oberlausitzer Heide- und Teichlandschaft” nord-
westlich von Bautzen. 1723 auf den Kellergewölben einer alten Wasserburg errichtet, dient es heute 
als Standesamt, Konzertsaal und Ausstellungsraum. Der Barockgarten im französischen Stil und 
der später entstandene englische Landschaftsgarten bilden ein Gesamtkunstwerk.

Das von einer Parkanlage umgebene Schloss Spreewiese wurde Mitte des 16. Jahrhundert 
als Nachfolgebau einer Wasserburg im früheren Ort Leichnam (heute: Spreewiese) errichtet. 
Es befindet sich im Besitz des Architekten Paul Wehrle-Nielsen, der die Gebäude saniert hat 
und als Wohnsitz nutzt. Der von weißen Arkaden umgebene, mit Glas überdachte Lichthof des 
Schlosses bildet die herrliche Kulisse für Trauungen.

Als Graf Christian Gottlieb von Holtzendorff um 1718 das Rittergut Oberlichtenau erbte, 
ließ er ein Barockschloss bauen, das noch heute in einen großzügigen englischen und franzö-
sischen Garten eingebettet ist. Einige Nachbildungen der 40 Sandsteinplastiken von Balthasar 
Permoser sind heute auf dem „Lehrpfad des Barockgartens“ zu finden.

Architektur und Kunst gehen auf der Anlage von Schloss Königshain eine einzigartige Ver-
bindung ein. Denn das vollständig restaurierte Schloss selbst vereint Architektur aus verschie-
denen Epochen und bietet gleichzeitig jungen Künstlerinnen und Künstler die Möglichkeit, vier 
Wochen in dieser prächtigen historischen Umgebung zu arbeiten. Der sogenannte „Steinstock“ 
der älteren Schlossanlage ist einer der ältesten Profanbauten der Oberlausitz.

Zur spannenden Zeitreise ins Mittelalter lädt die Jakubzburg Mortka ein. Denn obwohl 
die Gebäude erst vor einigen Jahren, also im 21. Jahrhundert, errichtet wurden, fühlen sich 
die Besuchenden zurückversetzt in die Zeit vor gut 700 Jahren. Auch können sie hier stilecht 
übernachten und feiern. In bunten Farben erstrahlt das modern-historische Gemäuer bei Ver-
anstaltungen wie Theateraufführungen, Konzerten und Festen.

Medieval castle, stately hunting lodge, district court and refugee accommodation: Klip-
penstein Castle has changed again and again over the centuries. Until the complex on a rocky 
cliff above the Röder river was threatened with final decay. Thanks to civic commitment and 
the town of Radeberg, however, it has been preserved and is now the cultural centre of the 
town as a museum.

The ruins of the medieval castle and the neighbouring monastery complex on the most 
famous mountain in the Zittau Mountains, Oybin, are clearly visible from afar. Until Emperor 
Charles IV had his residence built here against the mighty backdrop of the sandstone massif, 
the residential tower was the most important building. This is now home to the Oybin Museum. 
In the summer months, historical monk processions take place regularly.

Since the 18th century, Seifersdorf Castle has been a hub of high culture, hosting guests 
like Goethe, Friedrich and Schinkel. Owned by the Brühl family until 1945, it is now preserved 
by a local association that hosts regular cultural events.

The baroque Neschwitz Castle, located in one of Saxony’s most valuable gardens, is on the 
edge of the UNESCO biosphere reserve ‘Oberlausitzer Heide- und Teichlandschaft’ northwest 
of Bautzen. Built in 1723 on the foundations of an old moated castle, it now serves as a reg-
istry office, concert hall, and exhibition space. The French-style baroque garden and the later 
English landscape garden form a complete masterpiece.

Surrounded by a park, Spreewiese Castle was built in the mid-16th century as the succes-
sor to a moated castle in the former village of Leichnam (today: Spreewiese). It is owned by 
the architect Paul Wehrle-Nielsen, who has renovated the buildings and uses them as a resi-
dence. The glass-roofed atrium of the castle, surrounded by white arcades, forms a marvellous 
backdrop for wedding ceremonies.

When Count Christian Gottlieb von Holtzendorff inherited Oberlichtenau around 1718, he 
built a baroque castle, now set in an English and French-style garden. Replicas of 40 sand-
stone sculptures by Balthasar Permoser, a major Baroque sculptor, are displayed on the ‘Ba-
roque garden nature trail’.

Architecture and art form a unique combination in the grounds of Königshain Castle. The 
fully restored castle itself combines architecture from different eras and at the same time of-
fers young artists the opportunity to work for four weeks in this magnificent historical setting. 
The so-called ‘Steinstock’ of the older castle complex is one of the oldest secular buildings 
in Upper Lusatia.

Jakubzburg Mortka invites you on an exciting journey back in time to the Middle Ages. 
Although the buildings were only erected a few years ago, in the 21st century, visitors feel like 
they have travelled back in time to 700 years ago. They can also spend the night and celebrate 
in style here. The modern-historical walls shine in bright colours during events such as theatre 
performances, concerts and festivals.

Schloss Klippenstein

Burg und Kloster Oybin

Schloss Seifersdorf

Barockschloss Neschwitz

Schloss Spreewiese

Barockschloss Oberlichtenau

Barockschloss Rammenau

Jakubzburg Mortka

Schloßstraße 6, 01454 Radeberg

Hauptstraße 15, 02797 Kurort Oybin

Tina-von-Brühl-Straße 33, 01454 Wachau

Park 4, 02699 Neschwitz

Schloßweg 1, 02694 Großdubra

Großnaundorfer Str. 5, 01936 Pulsnitz

Am Schloß 4, 01877 Rammenau

Silberseestraße 19a, 02999 Lohsa

Zamek Zinzendorf w Berthelsdorf, niegdyś wzór baroku Herrnhut i kolebka Braci Moraw-
skich, w latach 70. XX w. niemal popadł w ruinę. Dzięki wsparciu społeczności trwa jego reno-
wacja, a w zabytkowych budynkach odbywają się dziś koncerty, wystawy i spotkania.

Einst Vorbild des Herrnhuter Barocks und Ursprung der Evangelischen Brüder-Unität, 
drohte Schloss Zinzendorf in den 1970er Jahren zu verfallen. Durch bürgerschaftliches En-
gagement wird es heute restauriert – Konzerte und Ausstellungen beleben das Ensemble 
regelmäßig.

Once a Herrnhut Baroque icon and birthplace of the Unity of Brethren, Zinzendorf Castle 
faced decay in the 1970s. Thanks to community support, restoration continues, and the histor-
ic site now hosts regular concerts and exhibitions.

Zinzendorfschloss Berthelsdorf
Herrnhuter Straße 17, 02747 Herrnhut
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